

第一部分：说明介绍的人和他/她的职业	
我的叔叔是一名德士司机。 他学历低，只会开车，所以他选择这份职业。	My uncle is a taxi driver. He did not study much, driving is his only skill, hence he chose this occupation
第二部分：工作时间	
他的工作时间是每天早上七点到晚上七点。 他周末和假期也开工，因为他想为家人多赚点钱。	His working hours are 7am until 7pm every day. He also works on weekends and during holidays, to earn more money for his family.
第三部分：工作内容（重点）	
他的工作是把乘客安全地送到他们的目的地。 他喜欢和乘客聊天，因为开车很闷。 有时乘客也会请他介绍好吃的食物和好玩的地方。	His job is to send passengers to their destinations safely. He likes to chitchat with his passengers as driving can be boring. Sometimes, his passengers will ask him to recommend good food and fun places.
他也必须确保他的德士干净，让乘客感到舒服，所以他每天收工后都自己洗车。 他把洗车当作运动。	He also has to ensure the cleanliness of his taxi, for the comfort of his passengers. He would wash his taxi every day after work. He treats it as a form of exercise.

第四部分：工作的苦与乐

他觉得工作最困难的是应付不讲理的乘客。

有些乘客没礼貌，会为了小事乱骂人。

令他最有满足感的是乘客称赞他开车技术好，说他的服务好。

He feels that facing unreasonable passengers is the toughest part of his job. Some passengers are rude, and would scold him for little things.

When his passengers praise his driving skills and service, he feels the greatest sense of satisfaction.

第五部分：对这份职业的看法

我觉得叔叔的工作不容易，时间很长，而且他长时间坐着开车，对身体不好。

他连周末和假期都不休息，希望给家人更好的生活。

我觉得叔叔很伟大。

我从他身上学到了要认真工作，把工作做好。

我也学到了学历的重要性，多读书才可以有多些工作选择。

I feel that my uncle's job is not easy, the hours are long. Moreover, it is not healthy to be seated for long hours. He also works on weekends and during holidays to provide his family with a better life. I feel he is very noble.

I learnt that we have to do our work seriously and to do our job well.

I also learnt the importance of education, if we study more, we will have more choices in terms of occupation.